
Pedagogická fakulta MU                                 Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2017/2018  
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Zápis ze 7. zasedání AS PdF MU  

ze dne úterý 15. května 2018  

(od 14:00, zasedací místnost děkanátu PdF, Poříčí 7) 

 

Přítomni:       

Komora akademických pracovníků:   

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    

Mgr. Iva Frýzová    

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.   

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Mgr. Petr Najvar, Ph.D.     

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.  

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

 

 

 

Studentská komora:     

Tereza Břicháčková  

Bc. Michal Burián 

Eliška Hegerová 

Bc. Lucie Honzírková 

Ing. Hana Jandová 

Mgr. Zuzana Lenhartová 

Mariana Ondrušová 

Mgr. František Ostrý 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková 

Bc. Dan Vykoukal 

 

(přítomno celkem 20 senátorek a senátorů)

 

Omluveni:  

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

 

Nepřítomni: 

Veronika Huková 

 

Hosté: 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. – děkan  

doc. Mgr. Vladimír Richter – proděkan pro bakalářské studium a přijímací řízení 

PhDr. David Kroča, Ph.D. – proděkan pro magisterské studium a záležitosti studentů  

doc. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D. – proděkan pro výzkum a akademické záležitosti 

Mgr. Bc. Daniela Němcová – tajemnice  

PhDr. Mgr. Petr Kopečný, Ph.D. – Katedra speciální a inkluzivní pedagogiky 

+ další dle prezenční listiny 

 

Zapisovatel: Karel Doleček 

 



 

Návrh programu zasedání senátu: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2017/2018 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2017 

4. Projednání změn v akreditaci 

5. Informace o zřízení nových Studentských oborových rad 

6. Schválení harmonogramu volby děkana a volební komise 

7. Finanční ohodnocení senátorů 

8. Různé 

  



1) Schválení programu zasedání 

 

Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátory, senátorky a 

hosty a zahájil 7. zasedání AS PdF MU. Jednání bylo zahájeno jako usnášeníschopné 

v počtu 18 senátorů a senátorek. 

Jako skrutátory pro dané zasedání navrhl předseda Adam senátorku Svobodovu a senátorku 

Sedlákovou, které s návrhem souhlasily. 

 

AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 7. zasedání: RNDr. Hana Svobodová, Ph.D., 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Předseda představil program zasedání.  

 

AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání v akademickém roce 2017/2018 v předloženém 

znění. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2) Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2017/2018 

 

Předseda Adam informoval senát, že neobdržel žádné připomínky k zápisu z posledního 

zasedání. Žádné připomínky nebyly vzneseny ani na místě, proto předseda vyzval 

k hlasování.  

 

AS PdF MU schvaluje zápis z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2017/2018. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

3) Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2017 

 

Předseda Adam představil další bod jednání; připomněl senátorům a senátorkám, že se 

jedná o zásadní dokument pro fakultu. Dále upozornil senát, že mezi rozesláním podkladů a 

zasedáním senátu byla do dokumentového úložiště nahrána nová verze, která zahrnovala 

drobné doplnění týkající se úprav některých učeben a prostor (např. učebny 24 a 25).  

Děkan Němec z celé zprávy zmínil ještě restrukturalizaci studií a nové akreditace, 

fungování letních škol, novou zahraniční spolupráci s univerzitou v Minnesotě a také vysoký 

počet habilitací.  

K učebnám 24 a 25 dodal, že vznikal problém s rozvrhy, kdy nové vybavení nevyhovovalo 

všem, kteří třídu dostali v rozvrhu a naopak, ne vždy se dostalo na ty, kteří by jej využili. 

Senátor Káňa zmínil možnost nastavení preferencí pro učebny v IS. 

V průběhu projednávání dokumentu bylo zjištěno, že neobsahuje ocenění v oblasti 

humanitární činnosti, za kterou byla dokonce udělena cena děkana. Tato část bude doplněna 

do schválené verze.  

Předseda Adam zažádal vedení o zaslání aktualizované verze.  

 

AS PdF MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF MU za rok 2017. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 



 

4) Projednání změn v akreditaci 
 

Předseda Adam připomněl senátu, že informace a odkaz na podklady ohledně tohoto bodu 

obdrželi jako součást e-mailu s pozvánkou na zasedání (viz též odkaz na Externí přílohu 

tohoto zápisu v Dokumentovém serveru). Jedná se o (i) změnu garantů ve čtyřech 

programech na Katedře speciální a inkluzivní pedagogiky (jmenovitě Logopedie - Bc., 

Logopedie - NMgr., Speciální pedagogika - NMgr., Special Education - NMgr.), (ii) a dále 

doplnění plánů na dostudování.  

 

Proděkan Kroča informoval senát, že Křesťanská výchova nebude nadále na fakultě 

nabízena jako studijní program pro bakalářské ani magisterské studium. Fakulta má však 

zákonnou povinnost zajistit již přijatým studentům možnost dostudování. Proděkan Richter 

a fakultní koordinátorka pro kvalitu Mgr. Lužná navrhli zařadit do studijních programů 

plány na dostudování. V těchto programech budou studovat jednotky studentů, kteří 

nestihnou dokončit své studium do roku 2019. Obor pro kvalitu tento plán schválil. Do 

studijních programů byla zařazena také speciální výtvarná výchova.  

 

Děkan Němec doplnil, že dnes byla děkanům poskytnuta evaluační zpráva z NAÚ ohledně 

žádosti o institucionální akreditaci. Zdá se, že univerzita obdrží akreditaci pro všechny 

žádané oblasti vzdělávání s možným omezením v oblasti doktorských programů. Senát 

seznámil s výňatkem oceňujícím kvalitu neučitelské a učitelské pedagogiky na univerzitě. 

 

 

AS PdF MU projednal předložené změny v akreditaci. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Logopedie (Bc.) 

Akademický senát Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity souhlasí se změnou garanta 

v návrhu přeměny studijního oboru (Speciální pedagogika – komunikační techniky, 

bakalářský, prezenční, kombinovaný) na studijní program (Logopedie, bakalářský, 

prezenční, kombinovaný) předloženým dne 15. 5. 2018 děkanem Pedagogické fakulty 

Masarykovy univerzity a doporučuje jej Vědecké radě Pedagogické fakulty Masarykovy 

univerzity ke schválení. 

 

Logopedie (NMgr.) 

Akademický senát Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity souhlasí se změnou garanta 

v návrhu přeměny studijního oboru (Speciální pedagogika – komunikační techniky, 

navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) na studijní program (Logopedie, 

navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) předloženým dne 15. 5. 2018 děkanem 

Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity a doporučuje jej Vědecké radě Pedagogické 

fakulty Masarykovy univerzity ke schválení. 

 

Special Education (NMgr.) 

Akademický senát Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity souhlasí se změnou garanta 

v návrhu přeměny studijních oborů (Special Education, navazující magisterský, prezenční, 

kombinovaný; Speciální pedagogika, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný; 

Speciální pedagogika pro učitele, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný; 



Speciální andragogika, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) na studijní 

program (Special Education, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) předloženým 

dne 15. 5. 2018 děkanem Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity a doporučuje jej 

Vědecké radě Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity ke schválení. 

 

Speciální pedagogika (NMgr.) 

Akademický senát Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity souhlasí se změnou garanta 

v návrhu přeměny studijních oborů (Speciální pedagogika, navazující magisterský, 

prezenční, kombinovaný; Special Education, navazující magisterský, prezenční, 

kombinovaný; Speciální pedagogika pro učitele, navazující magisterský, prezenční, 

kombinovaný; Speciální andragogika, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) na 

studijní program (Speciální pedagogika, navazující magisterský, prezenční, kombinovaný) 

předloženým dne 15. 5. 2018 děkanem Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity a 

doporučuje jej Vědecké radě Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity ke schválení. 

 

 

5) Informace o zřízení nových Studentských oborových rad 
 

Předseda Adam zmínil vznik nových Studentských oborových rad (SOR), tedy záležitost, 

která je v zodpovědnosti předsedkyně SKASu.  

Senátorka Lenhartová (předsedkyně SKAS) informovala senát, že na fakultě působí dvě 

nové SOR. Ta na Katedře občanské výchovy zcela obměnila členství, zatímco na Katedře 

historie vznikla úplně nová SOR. Při této příležitosti připomněla senátu zamýšlenou roli 

SOR dle směrnice děkana v podpoře komunikace v rámci katedry a zajištění lepšího 

předávání studentských podnětů k výuce.  

 

Dorazil senátor Ostrý, na jednání je přítomno 19 senátorů a senátorek. 

 

Děkan Němec upozornil, že SOR vznikly jako prostor, kde se studenti mohou vyjadřovat 

k obsahu svého vzdělání. Vzniknou i programové rady, které jako člena mají i studenta 

daného studijního programu. Studenta do programové rady má pak přednostní právo 

navrhnout SKAS. 

Senátorka Svobodová: jaký student může do programové rady? 

Senátorka Lenhartová: student daného stupně studijního programu – Bc., Mgr.  

Senátorka Svobodová: Je problémem katedry, když SOR nemá? 

Senátorka Lenhartová: vznik SOR je zcela v rukou studentů, akademici dané katedry za 

existenci SOR nijak nezodpovídají 

 

AS PdF MU bere na vědomí zřízení dvou nových Studentských oborových rad na Katedře 

občanské výchovy a na Katedře historie. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 1. 

 

 

6) Schválení harmonogramu volby děkana a volební komise 

 

Předseda Adam informoval senát o povinnosti AS zorganizovat volbu děkana fakulty. 

Připravil a s předsedou legislativní komise projednal návrh harmonogramu pro tuto volbu. 

Tento harmonogram následně senátu představil.  



Nové volební období pro děkana Pedagogické fakulty začíná 1. 2. 2019 a odeslání návrhu na 

jmenování rektorovi musí odejít alespoň měsíc předem. Je zapotřebí dostatečný čas mezi 

odesláním a volbou děkana, kdyby mezitím bylo nutno uspořádat nové volby. Časově 

odstupňováno je pak představení kandidátů, vyhlášení kandidátů a vyhlášení samotných 

voleb. 

 

Senátor Najvar navrhl zvážení posunutí termínu uzavření kandidátek na týden po zahájení 

semestru. V navrženém harmonogramu se zpracování kandidátek odehrává mimo standardní 

dobu akademického roku.  

 

Senátor Lollok navrhl doplnění zcela přesného času dokdy dávat lze kandidátky 

Senátor Vrubel: považuje navržené lhůty za dostatečné a nechal by harmonogram takto. 

Senátorka Durnová: podpořila posunutí o týden. 

Doleček (asistent AS): studenti přes prázdniny na fakultě a mnohdy ani v Brně nejsou, i oni 

však mohou podat návrh kandidáta na děkana. 

Káňa: život se dnes do velké míry odehrává v digitální rovině, dostupné i přes prázdniny 

Podpořil navržený harmonogram.  

 

Dorazila senátorka Frýzová, na jednání je přítomno 20 senátorů a senátorek 

 

Senátor Vrubel připomněl možnosti podávání kandidátek. Jsou podávány písemně 

s podporou alespoň 10 akademiků nebo 20 studentů nebo členů senátu.  

Senátor Najvar: navrhl posunout o týden k Vánocům, aby se umožnila diskuze na začátku 

semestru, ale dodal, že je schopen si osvojit předložený návrh. 

Senátor Káňa: nechal by předložený harmonogram, který poskytuje volný prostor, když 

nastane problém.  

Senátorka Sedláková: fakultě se bude lépe fungovat a volněji dýchat, když bude mít 

dostatečně dopředu jistého děkana pro nové období.  

Senátor Najvar podal protinávrh s posunutím uzavření kandidátek, představení kandidátů a 

voleb děkana o týden později (viz níže):  

 

Protinávrh dr. Najvara: AS PdF MU schvaluje harmonogram volby děkana pro další funkční 

období v následující úpravě:  

 do 24. 9. – podávání návrhů kandidátů volební komisi 

 26. 9. – zveřejnění kandidátů 

 2. 10. – setkání akademické obce 

 9. 10. – volby kandidáta na děkana 

 11. 10. – zveřejnění výsledků 

 

Pro: 8, proti: 10, zdržel se: 2 

Protinávrh nebyl přijat. Senát přistoupil k hlasování o původním návrhu. 

 

AS PdF MU schvaluje harmonogram volby děkana pro další funkční období v předloženém 

znění (viz Příloha 1 k zápisu). 

Pro: 14, proti: 0, zdržel se: 6. 

 

 

Odešla senátorka Durnová, na zasedání je přítomno 19 senátorek a senátorů. 

 

Předseda Adam poděkoval za podněty v diskuzi i hlasování. Předjednal již členy do 

volební komise. Dle statutu fakulty volby organizuje pětičlenná komise, jejímž předsedou je 



člen AS PdF. Předseda Adam za předsedu komise navrhl senátora Lolloka jakožto člena 

legislativní komise a pedagoga s právním vzděláním. Senátor Lollok s tímto souhlasil.  

Za členy volební komise pro volbu kandidáta na děkana oslovil předseda Adam členy 

obvodní volební komise. Doktor Hodis, doktorka Vonková a doktorka Fialová s návrhem 

souhlasili. Jedna ze studentek je v zahraničí, druhá nereagovala na oslovení. Předseda 

následně oslovil senátora Vykoukala, aby v komisi byli dva členové senátu a alespoň jeden 

student. Senátor Vykoukal s návrhem souhlasil.  

 

Senátor Lollok: myslí si, že ze statutu vychází obecné pravidlo, že by tam měli být aspoň 2 

studenti.  

Senátor Najvar: uvítal by přítomnost profesora/ky či docenta/ky, kteří by zvýraznili 

důležitost a význam volby děkana. Jedná se o návrh k posílení symboliky, ne o pochybnosti 

ohledně schopností navržené komise. Nemá ale předjednáno žádné konkrétní jméno. 

Senátor Vrubel: souhlasí se senátorem Najvarem, ale bez předjednaných jmen by 

ustanovení takové komise vyžadovalo další zasedání senátu. Proto by podpořil návrh 

předsedy.   

Senátor Hala: funkce volební komise je především administrativní, proto mu takto komise 

vyhovuje a podpořil by návrh předsedy. 

Senátorka Ondrušová: souhlasí s osvědčenou a zkušenou komisí 

Senátor Najvar: funkce to je do značné míry administrativní, ale i symbolická. Tímto 

složením je podpořena ta administrativní složka a on by rád zvýraznil tu symbolickou.  

Senátor Káňa: onu symboliku spatřuje i v kandidatuře obou dam do navržené volební 

komise – jsou s fakultou značně spjaty; obě mají navíc i zkušenost ze senátu a vidí v nich 

záruku, že vše proběhne v pořádku.  

Senátor Najvar: osvojil si daný návrh 

Senátor Burián: také by podpořil zkušenou komisi, ale přednost by dal komisi se dvěma 

studenty, abychom lépe ctili vyšší právní předpis. 

Předseda Adam: souhlasí; kdo by mohl kandidovat za studenty? Někdo z přítomných 

senátorů? 

 

Senátor Ostrý se rozhodl kandidovat do komise. 

Senátorka Sedláková navrhla předsedkyni komory. 

Senátorka Lenhartová souhlasila s návrhem. 

 

Senát se jednomyslně rozhodl pro oddělenou volbu předsedy a následně volbu členů komise, 

kde budou zvoleni 2 akademici a 2 studenti s největším počtem hlasů.  

 

Proběhla diskuze o kontaktování případných profesorů a docentů, ale od tohoto bylo 

upuštěno pro komplikovanost.  

 

Nebyly vzneseny další návrhy.  

 

Výsledky tajného hlasování o předsedovi volební komise pro volbu kandidáta na děkana: 

 Mgr. et. Mgr. Marek Lollok, Ph.D. – 18 hlasů, 1 se zdržel 

 

Výsledky tajného hlasování o členech volební komise pro volbu kandidáta na děkana: 

 Ing. Zdeněk Hodis, Ph.D. – 16 hlasů 

 PhDr. Erika Vonková – 12 hlasů 

 PhDr. Mgr. Ilona Fialová, Ph.D. – 10 hlasů 

 Mgr. František Ostrý – 8 hlasů 

 Bc. Dan Vykoukal – 15 hlasů 

 Mgr. Zuzana Lenhartová – 15 hlasů 



 

V obou volbách bylo vydáno 19 hlasovacích lístků, 19 jich bylo vybráno a 19 bylo platných.  

 

AS PdF MU schvaluje složení volební komise ustavené pro účely volby děkana pro další 

funkční období v tomto složení: Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. jako předseda komise, 

Ing. Zdeněk Hodis, Ph.D., PhDr. Erika Vonková, Bc. Dan Vykoukal a Mgr. Zuzana 

Lenhartová jako členové komise.  

 

Senátorka Ondrušová se dotázala, zda lze ve volbách děkana hlasovat dálkově. 

Předseda Adam odpověděl, že zákon senátu na dálku (per rollam) volit neumožňuje. 

 

Odešel senátor Káňa, na zasedání je přítomno 18 senátorů a senátorek. 

 

7) Finanční ohodnocení senátorů 

 

Senátoři na začátku zasedání obdrželi podkladový informační materiál od ekonomické 

komise. 

 

Předseda Ekonomické komise Vrubel představil návrh. 

Odměna se odvíjí od účasti na zasedáních senátorů v AS. Jedno zasedání je ohodnoceno 

částkou dle funkce senátora.  

 

Varianta a) 

 500,-   pro senátora bez funkce 

 1000,- pro senátora, který je členem komise 

 1500,- pro senátora, který je předsedou komise nebo komory 

 2000,- za pololetí pro externí členy komisí 

 

Varianta b) 

 1000,- pro senátora bez funkce 

 1500,- pro senátora, který je členem komise 

 2500,- pro senátora, který je předsedou komise nebo komory 

 2000,- za pololetí pro externí členy komisí 

 

Odměna se bude vyplácet pololetně. V plánu je vyplatit odměny i zpětně od začátku 

mandátu.  

Ekonomická komise podporuje obě navržené varianty, většina členů se kloní k variantě b).  

 

Senátor Hala: zastupující předseda (předseda komory zastupující předsedu AS v jeho 

nepřítomnosti) by měl dostat příplatek 

Senátor Vrubel: místopředseda senátu již v navrženém systému dostává příplatek jakožto 

předseda komory. Předseda AS je placen mimo navrhovaný systém, formou funkčního 

příplatku.  

 

Senátorka Ondrušková: z čeho vychází konkrétní čísla a rozestupy? 

Senátor Vrubel: při návrhu se EK snažila přibližně dorovnat odměny v AS MU.  

 

Senátorka Sedláková: ocenila by jednodušší verzi. Dát každému 500-1000 Kč za zasedání 

a dál to nečlenit. Komise fungují velmi různorodě, ale hodnoceny jsou stejně. 



Předseda Adam: na minulém zasedání byla odsouhlasena diferenciace. Předseda komory i 

komise má zásadně více práce než řadový člen senátu či komise.  

Senátorka Sedláková: může nastat ta situace, že předseda bude pravidelně odměňován za 

své předsednictví na základě docházky na senát, ale jeho komise se sejdou třikrát za volební 

období.  

Senátor Burián: vidí domluvenou symboličnost odměny právě v tom, že již není vázána na 

schůze komisí. 

 

Senátorka Lenhartová: jaké názory zazněly v EK? 

Senátor Vrubel: jednoznačná podpora odměňování, ale členům už často nezáleželo na 

konkrétní výši. Větší počet hlasů se přikláněl k vyšší variantě odměňování.  

 

Předseda Adam: jaká by byla finanční náročnost? 

Senátor Vrubel: nemá teď konkrétní číslo, ale obě varianty vychází levněji než nejdražší 

varianta, která byla brána jako přijatelná na minulém zasedání.  

 

Senátor Lollok: bude se vyplácet i zpětně? 

Senátorka Ondrušová: jak je to v AS MU? 

Senátorka Sedláková: AS MU bude vyplácet odměny zpětně k začátku funkčního období 

v lednu tohoto roku 

 

Senátor Najvar senátu zopakoval konkrétní částky odměn z AS MU.  

Předseda Adam připomněl, že senát orientačně hlasoval na posledním zasedání a souhlasil 

se zpětným vyplácením.  

 

Předseda Adam vyzval k hlasování, počínaje variantou b) 

 

AS PdF MU schvaluje variantu odměňování senátorů v přiložené verzi (viz Příloha 2 

k zápisu). 

Pro: 10, proti: 6, zdržel se: 2. 

  

Tajemnice Němcová doplnila, že na základě tohoto rozhodnutí nebude vytvářen žádný 

nový fakultní předpis. Členové komory dostanou peníze jako odměny, studenti budou 

vypláceni formou stipendia.  

Senátorka Svobodová: budou se do odměňování počítat i aktivity senátu jako třeba 

prezentace kateder? 

 Předseda Adam: jen za řádná a mimořádná zasedání fakultního senátu. 

 

 

8) Různé 
 

Předseda Adam si vyžádal informace z Akademického senátu Masarykovy univerzity.  

Senátorka Sedláková: byl schválen rozpočet MU, představen obecně a schválen bez 

diskuze. 

Senátor Najvar: proběhl jiný způsob představování, než jaký byl obvyklý, zástupci v AS 

MU nezmínili požadavek děkana Ped MU na přenastavení výpočtu peněz pro fakulty, který 

je svým nastavením pro nás dlouhodobě nevýhodný.  

Senátor Vrubel se zeptal přítomných zástupců v AS MU, za rozpočet podpořili 

Všichni tři (Sedláková, Najvar, Doleček) odpověděli, že pro rozpočet hlasovali. 

Děkan Němec: zpřesnil informace ohledně rozpočtování, na základě, kterých jednal 

s rektorátem ještě o minulý rok. Nadále se domnívá, že chyba v rozpočtování je systémová, 



způsobená zafixováním v roce enormního propadu fakulty, v roce kdy se propad 

nedorovnával ostatními fakultami. Proběhlo jednání s rektorem, ale z časového hlediska 

nebylo možné změnit rozpočet ještě pro tento rok. Byl však rektorem informován, že na 

MŠMT se budou rozpouštět rezervy a část peněz půjde přes MU na Pedagogickou fakultu. 

Je však škoda, že toto nezaznělo na jednání AS MU.  

Senátor Najvar: situace na MŠMT je nejasná, na senátu možná nebyl prostor o těchto 

rezervách mluvit. Z pohledu zástupců fakulty v AS MU bylo neotevření tématu neférového 

rozpočtování vůči naší fakultě i politickým rozhodnutím, protože cítili, že tam na to není ta 

pravá chvíle. Pokud s tím přítomní senátoři nesouhlasí, bude rád, když tento nesouhlas 

vysloví.  

Senátor Vrubel: toto téma by se mělo otevřít a byl by rád, kdyby se tom tak stalo 

v budoucnu. 

Senátor Najvar: vnímá to jaké téma především pro Ekonomickou komisi AS MU, ale 

připomínku bere v potaz.  

Tajemnice Němcová: účastnila se ekonomické komise rektora a upozornila kvestorku MU 

na využití fondu F v počítání rozpočtu Ped MU, což je směšování věcí, které k sobě nepatří. 

Téma rozpočtování vůči Ped MU bylo tedy, alespoň z jedné strany, započato. Toto téma je 

rozhodně potřeba mít na zřeteli v delším horizontu. Tajemníci paní kvestorku požádali, aby 

se příští rok diskutoval rozpočet a jeho výpočet více do hloubky.  

Senátor Najvar: bude zapotřebí lepší koordinace se všemi senátory a zástupci 

v Ekonomické komisi.  

 

Senátor Najvar dále zmínil, že na zasedání AS MU byl schválen nový mzdový předpis, 

který zvyšuje tarifní složku platů, především pak pro docenty a profesory.  

 

Předseda Adam připomněl focení senátorů, které koordinuje Informační komise. Byl 

rozeslán Doodle s konkrétními hodinami na přihlášení k focení. 

 

Předseda Adam upozornil senátory na pozvánku na společenský večer k zakončení 

akademického roku. Zváni jsou senátoři, Vědecká rada, vedoucí pracovišť.  

 

Předseda Adam provedl kontrolu podnětů a úkolů z minulých zasedání.  

 Bezbariérový přístup pro kočárky na CVIDOS 

o Tajemnice Němcová: s technickým oddělením vyhodnotili situaci. Bude 

zřízena branka, realizováno během prázdnin 

 

 Tiskárna pro studenty na budově 7/9 

o Děkan Němec: zjistili, že jim byla jedna přislíbena pro fakultu v minulém 

roce, ale nikdy nebyla dodána. Od září by jim měla být nainstalována. 

  

 Provedení SZZ pro studenty na Erasmu 

o Děkan Němec: projednal s vedoucími kateder. Řada z nich je pro, ale situace 

má daleko ke konsensu. Od příštího akademického roku by to mohlo být 

realistické, ale nechtějí z toho udělat další řádný nebo opravný termín.  

o Senátor Vykoukal: studentští senátoři by rádi věděli, proč by tento termín 

nemohl být zároveň i opravným termínem? 

o Děkan Němec: dříve to bylo, ale je to komplikované a přidělává vyučujícím 

spoustu práce se závěrečnými pracemi přes prázdniny.  

o Senátor Burián: nejde jim ani tak o závěrečné práce, jako o oborové 

zkoušky a testy. Jelikož se komise budou muset ustanovit pro studenty na 

Erasmu, proč nevyužít ty komise rovnou i pro opravný termín, pro studenty, 

kteří v květnu test či ústní zkoušku nezvládli.  



o Děkan Němec: vnímá to tedy jako podnět k projednání 

o Senátor Vrubel: obává se, aby tím nevznikl přílišný tlak na katedry, které by 

pak mohly zablokovat i tu možnost pro studenty na Erasmu.  

o Senátor Hala: studenti si pak cíleně státnice rozloží a budou přidělávat práci. 

o Senátorka Frýzová: i kdybychom povolili opravu v září, nestihnou se 

zařadit do navazujícího studia. 

o Doleček (Asistent AS): takové rozložení by znamenalo ztrátu pokusu, což si 

málokterý student dobrovolně zvolí. A pokud se při státnicích v září nelze 

zařadit do studia, jaký má smysl to dělat pro Erasmus studenty? 

o Senátor Ostrý: na univerzitě je praxí, že pokud student SŠ neuspěje u 

maturitní zkoušky a složí ji až v září, existuje systém, jak jej zařadit do 

studia. Navrhuje hledat inspiraci tam.  

o Senátorka Svobodová: dle ní, nebyl původní návrh mířen na možnost 

navázání studia pro studenty na Erasmu, ale alespoň o dokončení studia. 

o Děkan Němec: situace je to rozhodně složitá, některé katedry nechtěly ani 

státnice pro studentu na Erasmu. Budou hledat možnosti a zabývat se daným 

podnětem.  

 

 Obsazenost RUV 

o Tajemnice Němcová – před RUV byla umístěna vývěska s výpisem 

obsazenosti na týden dopředu.  

o Senátorka Svobodová – je, či bude dostupná i e-verze? 

o Děkan Němec – elektronická verze existuje pro potřeby děkanátu, ale její 

zveřejnění ze zkušenosti vede k navýšení obsazenosti 

 

 Praskliny ve zdech na CVIDOS 

o Tajemnice Němcová – jedná se o mikropraskliny, které se dají snadno 

opravit a neohrožují bezpečnost. V říjnu bude konec záruční lhůty, kdy 

stavební firma přijede a opraví všechny problémy najednou. Tento podnět byl 

přidán na seznam oprav.  

 

Senátor Vrbas informoval senát, že katedra uspořádala Sportovní den děti, pro zaměstnance 

a veřejnost. V září se bude konat Týden zdraví, kam chtějí vtáhnout i studenty. Poděkoval 

vedení fakulty za podporu Sportovního dne.  

 

Doleček (Asistent AS) informoval o možnost zařazení studentů na seznam hodnotitelů NAÚ 

pro akreditace v oblasti učitelství.  

 

Proděkan Janík: aktuálně pracuje na směrnici děkana zpřísňující podmínky pro 

doktorandy. Rádi by to komunikovali s reprezentací doktorandů, preferovaně i někdo ze 

senátu s vazbou na doktorandskou komisi AS MU.  

Senátor Vrubel: pro koho bude směrnice platit? 

Proděkan Janík: bude to aplikováno na nově příchozí, budou s nároky seznámeni v rámci 

vstupu do studia, již teď v září. Vyšší nárok především pro doktorandy prezenční. 

Děkan Němec: bude sloužit i k ochraně doktorandů. Podmínky budou jasně dány, součástí 

jsou i stropy a limity.  

Senátor Vrubel: kdy vstupuje v platnost směrnice pro habilitační řízení? Na webu je stále 

umístěna ta stará. 

Proděkan Janík: od 1. 9.  

Děkan Němec: nechtěli její platnost zahajovat v polovině semestru. Někteří zaměstnanci 

fakulty byli ještě v procesu podání habilitace a měli v úmyslu jim dát jasné podmínky.  

 



Předseda Adam poděkoval všem zúčastněným i za práci v prvním pololetí senátu, popřál 

hezké léto a ukončil zasedání. 

  

Příští zasedání senátu se bude konat 2. října 2018 od 14.00 hodin (místo bude vzhledem 

k volbě kandidáta na děkana upřesněno později).  

 

 

 

Zapsal: Karel Doleček, v Brně, dne 15. 5. 2018 

 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU,  

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

předseda AS PdF MU 



Usnesení z 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2017/2018 

 AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 7. zasedání: RNDr. Hana Svobodová, Ph.D., 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková 

 AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání v akademickém roce 2017/2018 

v předloženém znění. 

 AS PdF MU schvaluje zápis ze 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2017/2018. 

 AS PdF MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF MU za rok 2017. 

 AS PdF MU projednal předložené změny v akreditaci (viz externí příloha k zápisu). 

 AS PdF MU bere na vědomí zřízení dvou nových Studentských oborových rad na Katedře 

občanské výchovy a na Katedře historie. 

 AS PdF MU schvaluje harmonogram volby děkana pro další funkční období 

v předloženém znění (viz Příloha 1 k zápisu). 

 AS PdF MU schvaluje složení volební komise ustavené pro účely volby děkana pro další 

funkční období v tomto složení: Mgr. Et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. jako předseda komise, 

Ing. Zdeněk Hodis, Ph.D., PhDr. Erika Vonková, Bc. Dan Vykoukal a Mgr. Zuzana 

Lenhartová jako členové komise. 

 AS PdF MU schvaluje variantu odměňování senátorů v přiložené verzi (viz Příloha 2 

k zápisu). 

  



Příloha 1 – Návrh harmonogramu volby kanditáta na děkana PdF MU 

 

Návrh harmonogramu volby kandidáta na děkana PdF MU 

 

úterý 15. 5. 2018    ustavení volební komise a schválení harmonogramu volby 

do konce května 2018  oficiální vyhlášení voleb (volební komise) 

do pondělí 17. 9. 2018   podávání návrhů kandidátů volební komisi 

středa 19. 9. 2018   zveřejnění kandidátky 

úterý 25. 9. 2018 (16h) setkání akademické obce (představení kandidátů)  

úterý 2. 10. 2018   volby kandidáta na děkana (zasedání AS PdF MU) 

čtvrtek 4. 10. 2018  zveřejnění výsledků   

(úterý 13. 11. 2018  případné nové volby) 

do 31. 12. 2018   předseda AS PdF podá návrh jmenování děkana rektorovi 

 

  



Příloha 2 – Odměňování senátorů AS PdF MU 

Člen senátu bez další funkce 1000,- za účast na jednání AS PdF MU 

Člen senátu s členstvím v komisi 1500,- za účast na jednání AS PdF MU 

Člen senátu s předsednictvím komise či komory 2500,- za účast na jednání AS PdF MU 

Externí člen komise 2000,- za semestr 

 

Více funkcí se nijak nesčítá.  

Výplata odměn bude probíhá dvakrát ročně.  

Odměny se budou počítat zpětně k začátku funkčního období.  


